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Sammanfattning 
Bower anser att förpackningsavgifterna även ska ta hänsyn till huruvida förpackningen är anslutet till 
ett pantsystem eller inte. Detta ska gälla alla förpackningstyper och inte bara PET-flaskor och burkar 
som det är idag. 
Avgifterna ska inte endast ta hänsyn, som det är föreslaget, på vikten på de förpackningar som 
producenten släpper ut eller tillhandahåller på den svenska marknaden, förpackningarnas 
återanvändbarhet, materialåtervinningsbarhet och innehåll av återvunnet material. 
 
9.9.4 Beräkning av förpackningsavgifterna 
Producenter som tar ett större ansvar för sina förpackningar genom ett pantsystem efter det att 
produkten konsumerat bör få en lägre avgift. På samma sätt som det i promemorian föreslås att 
avgiften tar hänsyn till förpackningarnas återanvändbarhet, materialåtervinningsbarhet och innehåll av 
återvunnet material så bör avgiften även ta hänsyn till de producenter som vill ta ett större ansvar 
genom att ingå i ett pantsystem.  
Pantsystem har genom åren, som det även skrivs om i promemorian, varit ett vinnande koncept för att 
få konsumenter att lämna in sina burkar och PET-flaskor bör även eftersträvas/uppmuntras till att 
uppnås för övriga förpackningar.  
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